
 

 
 
 

 

Ledelsesmøde 
 27. februar 2023 kl. 9 - 12 

Det store mødelokale i bygning 142 
 

Referent: MBA 
Ordstyrer: PLA 
Deltagere: CSJ, AJO, SSJ, LLS, ABP, PLA, AMA, CHOL og MBA 
Gæster: STIB, KBF og UM (punkt 2) 
Afbud: LLS 
Ordstyrerliste: SSJ, PLA 

 Emne (og ansvarlig) Indstilling/beskrivelse/bilag Tid Beslutning og hvem gør hvad? 

1. 
Dagsorden og referat Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde 

1.2.233 

 

09:00 Dagsorden og referat blev godkendt uden bemærkninger. 

 Større sager  

2. 
Ligestillingsudvalget – spørge-
skemaundersøgelse (MBA) 

STIB + evt. én mere deltager fra Ligestillingsudvalget. 
Drøftelse af hvilke emner, der skal følges op på i for-
længelse af Ligestillingsudvalgets spørgeskemaunder-
søgelse i efteråret 2022. Der er vedlagt udkast til rap-
port fra undersøgelsen. Denne er drøftet mellem Lige-
stillingsudvalget og LSU, og der er enighed om, at 
tekstbesvarelserne skal yderligere anonymiseres (så-
ledes som det allerede er gjort for de første to punkter 
i rapporten (1.1.1 og 1.2) 
 

09:05 Der var en indledende drøftelse af, hvilke emner spørgeskema-
undersøgelsen kunne give anledning til at adressere i opfølg-
ningen; herunder problemstillinger omkring sprog (en-
gelsk/dansk i både skrift og tale), ubevidste bias, arbejdstider 
samt uønsket opførsel fra ”superiors”. 
 
Ift. opfølgning viser erfaringer fra bl.a. den psykiske APV, at det 
er hensigtsmæssigt om muligt at få identificeret, om specifikke 
problemstillinger er isoleret til specifikke personalegrupper. Det 
blev derfor aftalt, at ligestillingsudvalget laver krydskørsler af 
data mhp. at undersøge dette. Ledelsesgruppen og ligestillings-
udvalget mødes igen inden udsendelse af rapporten, når kryds-
kørsler er lavet og fritekst-svar er sammenskrevet som aftalt 
med LSU. 

3. 
Datamanagement (MBA) Godkendelse af kommissorium + udpegning af med-

lemmer til Udvalget for digital datastrategi. 
 

09:30 Udkastet til kommissorium blev godkendt. Medlemmer fra sek-
tionerne blev vendt. Navne indmeldes/bekræftes senest 6. 
marts kl. 12 (jf. mail udsendt 2.3, ref). 
 
 

4. 
Ph.d.-området (CSJ, AMA) Drøftelse med henblik på beslutning af: 

a. Anvendelse af ph.d.-bonus 
b. Allokering af timer til vejledning 
c. Evt. andre ph.d.-relaterede emner 
 

09:45 a. Færdiggørelsesbonus på 200.000 kr. udløses to år efter 
ph.d.-forløb gennemført til tiden. Det kræves, at ph.d.’en er 
fuldt finansieret (dvs. at der er betalt tuition fee, og at der ikke 
har været medfinansiering fra instituttet). Bonus tilfalder insti-
tuttet. 
Der var enighed om, at bonus skal bruges til at sikre en fortsat 
produktion af ph.d.’er. Konkret bruges bonussen til: 

 Medfinansiering af vejledning (130 timer pr. år ved 
fuldfinansierede forløb) 

 Drift af ph.d.-skole (udgifter til forsvar og midtvejsek-

samener, workshops, ph.d.-arrangementer mv.) 
Det er ikke muligt at bruge bonus som medfinansiering til 
kommende ph.d.’er, da disse så efterfølgende ikke vil udløse 
bonus. 
b. De nuværende 130 timer til vejledning fastholdes for fuldt 
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finansierede ph.d.’er. I praksis sættes timerne til side under 
”ikke-allokeret tid”. 
c. Intet. 

5. 
Samarbejde med Teknologisk 
Institut (CSJ) 

Drøftelse af muligheder for samarbejde med TI mhp. 
tiltrækning af nye rådgivningsopgaver fra private virk-
somheder og kommuner/regioner. 
 

10:05 CSJ har på initiativ fra TI holdt et indledende møde med to re-
præsentanter for TI om muligheder for samarbejde. 
Der var enighed om, at vi allerede samarbejder på ad hoc-
basis i flere projekter, og at der ikke nødvendigvis er behov for 
en egentlig samarbejdsaftale. Det ser ud umiddelbart ud som 
om, at TI kun er interesseret i at udvide samarbejdet på luft-
området. Det blev derfor aftalt, at SSJ og LLS kigger på, om 
det er relevant at gøre yderligere – og om OH i givet fald kan 
inddrages i sin egenskab af prodekan. 

 PAUSE 10:25 – 10:40 

6.  
Udviklingsforløb for ledelses-
gruppen (CSJ, MBA) 

Opfølgning på møde med Birgitte 10.2 – status og vi-
dere forløb 

10:40 Der var enighed om, at både forberedelsesmødet 9.2 og mødet 
med Birgitte 10.2 havde været rigtig gode. Vi afventer pt. kon-
kret forslag fra Birgitte til forløb i 2023, idet ledelsesgruppens 
to to-dages temamøder i hhv. maj og november er reserveret 
til dette. På ledelsesmødet 28. marts fortsætter vi drøftelserne 
om funktionsbeskrivelser for ledelsesfunktioner. 

7. 
Personale (MBA, CSJ) a. Oversigt over ansættelser, fratrædelser og stillinger 

i proces 
b. Evt. personalesager 

11:00 a. Oversigten blev taget til efterretning. 
b. Refereres ikke 
 

 Mindre drøftelses- og beslutningssager 

8. 
Tildeling af instituttimer til kon-
kret opgave (SSJ) 

Drøftelse og beslutning om anmodning om tildeling af 
instituttimer til deltagelse i model-udviklingen af the 
NASA GISS Earth system model. 
 

11:20 Der var enighed om, at ENVS-bidrag til arbejdet kan være en 
god idé, men at Klimaministeriet bør betale for indsatsen. Der-
for undersøges det via DCE, om der er interesse i ministeriet for 
dette. 

9. 
Program for institutmøde 1.3.23 
(alle) 

Aftale om emner og ansvarlige Følgende emner sættes på programmet: 
• Forårsevent – naming meeting rooms – 31. marts 

(PLA/AJO) 
 Evt. Gaia – Taste of Italy – 16. marts (AJO) 
 Sommerfest – 9. juni inkl. opfordring til deltagelse i 

planlægningsgruppe (AMA/CSJ) 
 Nye ansigter 
 Evt. information om NAT’s økonomi (CSJ) 

10 
Sommerfest (MBA) Aftale om dato og planlægning.  

 Datoforslag: 9. eller 23. juni. 
 Planlægningsgruppe – (mindst) én fra hver sekti-

Dato: 9. juni vedtaget. 
Planlægningsgruppe: AMA og CSJ er tovholdere. Deltagere fra 
alle sektioner (opfordring på institutmøde). 
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on? 
 Koncept og budget? 

Planlægningsgruppen fastlægger koncept. Budget afklares i 
forløbet. 

 Meddelelser/orienteringspunkter 

11 
Fakultetsledelsen (CSJ) Orientering fra seneste møde 08.02.23 

 
11:35 Diskussion af en kommende kommunikationsstrategi for TECH 

havde fyldt en del på mødet. 

12 
DCE (PLA) Orientering om DCE-møde 20.02.23 

 
Idet der henvises til referatet fra DCE-mødet henledte PLA sær-
ligt opmærksomheden på følgende punkter:  

 Tidsplan for Novana-rapporter 
 Årsrapport (PLA sender mail ud om bidrag inden for 

kort tid)  
 Nye beregninger af EBIT 

13 
Evt. andre meddelelser (alle)  CHOL orienterede om en sygemelding i Økonomi. Enheden er 

hårdt presset, idet der ikke er indkommet kvalificerede ansøge-
re til stillinger som projektøkonom. 

 
Afslutning 

14 
Kommunikation i sektionerne 
(alle) 

Aftale om, hvad der skal kommunikeres ud i sektio-
nerne efter ledelsesmødet mhp. at sikre et ensartet 
informationsniveau i hele instituttet. 

11:50 Der orienteres som minimum om følgende: 
 Sommerfest 9. juni 
 Møde med ligestillingsudvalg. Rapport fra spørgeskemaun-

dersøgelse udsendes snart.  
 Dataudvalg 

15 
Evt. (alle)  Intet. 

 

 

 


